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Pastorační rada farnosti Nejsvětějšího Srdce Páně 
Praha – Vinohrady 

 

 
Zápis 

ze zasedání konaného dne 16. ledna 2025 
 

Za pastorační radu přítomni: P. Jan Houkal, Tomáš Fischer, Maria Mlada Ondrášová, Milada Provinská, 
Lukáš Revenda, Pavel Samec, Barbora Sedláčková, Michaela Skalická, Jan Trlifaj, Bořivoj Tydlitát, 
Michaela Valentová, Jindřiška Vernerová a Jan Vlnas.  
Omluveni: P. Petr Beneš CSsR, Miloš Hrdý. 
 
 
P. Jan Houkal členy pastorační rady farnosti informoval, že v pondělí 13. ledna 2025 proběhlo jednání 
Ekonomické rady farnosti, které se za pastorační radu účastnil Bořivoj Tydlitát. Konečné vyúčtování 
za loňský rok bude k dispozici v březnu. P. Jan Houkal informoval, že kvůli připojení stavební firmy 
provádějící stavební úpravy náměstí na vodovodní přípojku farnosti, bude na první pohled výrazný 
nárust spotřeby vody. Stavební firma má však vlastní parciální vodoměr a probíhá přefakturovávání 
vodného a stočného ve výši cca 70.000,- Kč. Dále seznámil členy pastorační rady se stavem financí 
farnosti a o zrušení nevýhodného termínovaného vkladu. Farnost má nyní jeden účet vedený u České 
spořitelny. 
 
Farní zahrada. Mlatová plocha byla špatně položena. V pondělí 13. ledna 2025 proběhla reklamace 
s účastí P. Jana Houkala, Miloše Hrdého, Dany Muškové, Ing. arch. Davida Sopoucha a 3 zástupců 
stavební firmy, která pokládku provedla. Stavební firma má enormní zájem mlatovou plochu opravit: 
Na začátku března budou sejmuty vrchní 4 cm mlatu, proběhne znovu zhutnění a opětovné položení 
vrchní vrstvy. Příčinou je pravděpodobně chyba v pokládce. 
Na jaře 2026 proběhne realizace „zelené“ části farní zahrady. Na jaře proběhne veřejné slyšení farníků. 
Do listopadu 2025 je termín pro dodání veškeré dokumentace, aby se stihla vyřídit dotace. 
 
Na ekonomické radě farnosti byl řešen problém s opravou varhan, protože se v roce 2024 z plánovaných 
prací neprovedlo nic. Bylo dohodnuto, že bude zapotřebí tlačit na pana Fischera, aby se nyní 
katastrofální dodací lhůty změnily k lepšímu. 
Na vlastní žádost skončil varhaník Vojtěch Frey. Regenschorim zůstává Lukáš Revenda. 
 
Rekonstrukce náměstí. Snaha udržet obslužnost kostela je náročná, a to jak pro pěší, tak pro auta. P. Jan 
Houkal se proto účastní všech kontrolních dnů, které probíhají každý týden ve čtvrtek v čase 9:00–11:00. 
Je usilováno o to, aby cesty byly čisté, bezpečné, se zimní údržbou a osvětleny. Aktuálně je řešena 
oprava osvětlení.  
Bylo domluveno, že Magistrát hlavního města Prahy opraví na vlastní náklady okapový chodníček. 
Otázka úprav výpustě je řešena s ekonomickou radou farnosti.  
 
V souvislosti s rekonstrukcí náměstí bylo odhaleno, že hromosvod kostela „shnil“ a přestal tak plnit svou 
funkci. Bylo proto provedeno nové uzemnění. 
Napojení střechy kostela do nové retenční nádrže. V Praze jsou počítány srážkové metry čtvereční 
z plochy střechy. P. Jan Houkal požádal členy Ekonomické rady farnosti o součinnost na výpočtu, kolik 
srážkové vody nově odtéká do retenční nádrže a nikoli přímo do jednotné kanalizace. Výpočet poslouží 
pro jednání, kdy je předpoklad, že by farnost mohla ušetřit na poplatcích cca 35.000,- Kč. Do nové 
retenční nádrže při severní straně kostela jsou již napojeny okapové svody střechy kostela a střechy 
věže o ploše cca 290 m2. Střecha zázemí a plocha vstupní rampy je napojena do kanalizace. Plocha 
střechy kostela je menší než zastavěná plocha, chodníček je zpevněná plocha.  
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Nyní je v řešení projekt přepadu. V rámci úprav bylo dopláceno za izolaci; bylo projednáno 
s Ekonomickou radou farnosti. 
 
Bude představen plán investic typu Plečnikova studovna, rekonstrukce oken atd. 
 
Zvony. O údržbu elektrických rozvodů a osvětlení se stará bezplatně Jan Slavický. Momentálně ve zvonici 
zvoní jen jeden zvon. Ve spolupráci s Ondřejem Boháčem, který je předsedou spolku Sanctus castulus 
a ředitel IPRu (Institut plánování a rozvoje hl. m. Prahy), je řešena otázka změny řetězového pohonu 
zvonu na indukční pohon. Indukční pohon je šetrnější vůči výtluku, navíc dokáže více simulovat ruční 
pohon. Ekonomická rada farnosti tuto investici schválila. Spolek Sanctus castulus nám dokáže pomoci 
uspořádat sbírku na třetí zvon. Zvonů ve věži bylo původně 5 + 1 („umíráček“), po 10 letech od instalace 
došlo k jejich zrekvírování v roce 1942. Nyní jsou ve věži 2 + 1 zvony. Indukční pohon by byl řešen pro 
dva zvony. Umíráček zůstane na ruční pohon, protože není použitelný do souzvuku.  
Ondřej Boháč vystoupí na jaře v termínu konání Teologického klubu. 
 
Příjmy farnosti. Ve zvonici je nyní instalována technologie společnosti T-Mobile Czech Republic a.s. 
V nájemní smlouvě uzavřené za působení P. Jana Houkala je obsažena automatická valorizace výše 
nájmu v návaznosti na inflační koeficient. 
Farnost přišla v létě o nájemné od společnosti Bärenreiter Praha s. r. o. ve výši 6.000,- Kč (měsíčně) 
za dvě parkovací místa pro auta. 
Další příjem farnosti je za varhanní školu při Arcibiskupství pražském.  
 
 
Pavel Samec zajišťuje farnosti od nového roku stavební a technologický dozor.  
 
Tomáš Fischer zajistil dodání nových cedulek. Restaurátor je umístí v úterý 18. ledna. Byla zajištěna 
sleva od grafika. Proběhlo zjednodušení názvů na Salonek, Sál, Klubovna, Besídka, či Sakristie. Nové 
názvy místností budou zapracovány do ohlášek. Tomáš Fischer sponzorsky přispěl na část nákladů. 
 
Farní poutní a poznávací zájezd do Říma: Zbývá již pouze 12 neobsazených míst. Zájezd se uskuteční.  
 
Bylo potvrzeno, že Noc kostelů 2025 v našem kostele i letos proběhne.1 
 
Nově nafocený kostel v kalendáři 2025 společnosti INSET s.r.o., která se věnuje geomonitoringu. Snímky 
pořídil profesionální fotograf Martin Frouz. Kalendář slouží jako reprezentační dárek společnosti, kdy 
farnost dostala 100 kusů tohoto kalendáře. Kalendář je rozdáván těm, kdo v kostele pomáhají, ať se již 
jedná o úklid, či např. ministranty. 
 
Budou objednány nové pohlednice kostela. Je zde snaha vše stihnout do Noci kostelů, prodej bude 
formou dobrovolného daru. 
 
Nástěnky ve vstupu kostela bude řešit P. Jan Houkal a Tomáš Fischer. 
 
Maria Mlada Ondrášová vznesla námět na možnou úpravu kůru v podobě klekátka k balustrádě, 
protože klečení na rovné podlaze je velmi nepohodlné. V diskuzi k tomuto tématu bylo navíc doplněno, 
že v balustrádě byly v minulosti umístěny funkční elektrické zásuvky. 
 
Nové prkno na straně penitenta ve zpovědnici P. Jana Beneše CSsR. P. Jan Houkal požádá o opravu pana 
Šachla. 
 

 
1 Poznámka zapisovatele: Letošní Noc kostelů se bude konat v pátek 23. května 2025 viz odkaz. 

https://www.nockostelu.cz/aktuality/1046
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Připomínky k pořadu bohoslužeb umístěném na farním webu. Bylo domluveno, že Michaela Skalická 
bude doplňovat hvězdičky z poznámky pod pořadem bohoslužeb. 
Bylo upřesněno, že sobotní večerní mše svaté jsou slouženy podle mešního formuláře připadajícího 
na sobotu. 
 
Kostelnice v našem kostele. Na dohodu o provedení práce (DPP) slouží Marie Michálková (středy, 
čtvrtky, pátky a neděle dopoledne. Stará se o věci do sakristie, dohodu o provedení práce má vyšší). 
Dále zde slouží Marie Mlada Ondrášová (soboty, neděle večer ve 20:00 a bohoslužby ve 20:00) a Hana 
Jedličková (pondělí–pátky ráno a nedělní bohoslužby v 18:00). Michaela Skalická zajišťuje pohřby.  
Dobrovolnicí a pomocnou kostelnicí je Michaela Valentová (soboty ráno).  
 
Letáček o kostele. Bude připravena anglická verze. Proběhla diskuze k opravám a zestručnění. 
 
Zazněl návrh uspořádat výstavu fotek kostela od fotografa Martina Frouze. Ideální místo by byla chodba 
pod věží – fotky by byly na stojanech. V chodbě před kryptou je velká vlhkost. 
 
Proběhla diskuze k vytvoření QR kódu pro jednoduché poskytnutí finančního daru farnosti. Na nástěnku 
ve vstupu kostela budou umístěny QR kódy na částky 20,- Kč,  50,- Kč, 100,- a 200,- Kč. QR kódy připraví 
Jan Vlnas. 
 
Lektoři a žalmisté v našem kostele. Byla řešena otázka rozšíření lektorů a žalmistů o nové členy, protože 
na některých bohoslužbách začíná být problém je zajistit. Bude oznámeno v ohláškách. 
 
Proběhla diskuze k možnému pouštění návštěvníků do věže kostela. Byl vysvětlen současný stav, který 
to neumožňuje. 
 
Farní charita Praha 3 – Vinohrady. Na konci roku byly doplaceny nedoplatky z předchozích Tříkrálových 
sbírek. Jindřiška Vernerová poděkovala Michale Valentové a též nepřítomným maminkám a dětem, 
které pomáhaly s letošní Tříkrálovou sbírkou 2025. Přispět do sbírky bylo možno po dvě neděle 
po bohoslužbách. 
 
 
 
 
 
 
 
 P. Jan Houkal, farář 
 
Zápis provedl: Jan Vlnas 
 


